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سیاست 4
 دفاع پرس - مسئول نمایندگی ولی فقیه در نیروی قدس سپاه گفت: منافقین به تازگی قصد داشتند با تشکیل گروه های ترور، وارد کشور شوند تا مسئولان کشور را ترور 
کنند؛ اما دست قدرت الهی نگذاشت.حجت الاسلام شیرازی افزود: قدرت منافقین در مقایسه با سال های۶۱ و ۶۲ رو به زوال رفته است و حتی آمریکا هم نسبت به آن سال ها 
قدرت زیادی ندارد؛ چون آمریکایی ها روزی که صدام، کشور های منطقه و منافقین را در عراق داشت، نتوانست غلطی علیه ایران انجام دهد، امروز که دیگر آن ها را هم ندارد.

حجت الاسلام شیرازی : منافقین اخیرا قصد 
داشتند با تشکیل گروه های ترور، وارد کشور شوند 

2 نامزد حقوقدان شورای نگهبان به 
فراکسیون ولایی می روند

فراکسیون  رئیس  بابایی  حاجی  مهر- 
مردم  ونماینده  مجلس  ولایی  نمایندگان 
و  پیک  ره  شنبه(  )یک  امروز  گفت:  همدان 
برای  نگهبان  شورای  حقوقدان  نامزد  دو  مقدم  صادقی 
پاسخ به سوالات نمایندگان و ارائه سابقه کاری خود در 

فراکسیون نمایندگان ولایی حضور خواهند یافت.

ظریف به سنگاپور می رود

فارس- قاسمی سخنگوی وزارت خارجه با 
طی  کشورمان  خارجه  وزیر  که  این  بیان 
کند،  می  سفر  سنگاپور  به  آینده  روزهای 
افزود: محمد جواد ظریف به منظور امضای پیمان مودت 
ایران و اتحادیه کشورهای جنوب شرق آسیا )آ.س. آن( 

به این کشور سفر می کند.

...ویژه های خراسان
مخالفت مجلس با مجوز دولت به راه آهن 

برای واردات خودرو

بر اساس نامه روزهای اخیر علی لاریجانی رئیس مجلس به 
رئیس جمهور، با اشاره به مصوبه شماره ۱4۱۶5۲ هیئت 
دولت مبنی بر صدور "مجوز خرید و واردات خودرو توسط 
شرکت راه آهن" متذکر شده است، با توجه به ماده 4 قانون 
حداکثر استفاده از توان تولیدی و خدماتی در تامین نیازهای 
کشور مصوب ۱39۱، خرید کالای خارجی نیازمند تایید 
وزارت صنعت مبنی بر عدم امکان تامین آن کالا از داخل کشور 
است که گزارش وزارتخانه مذکور حاکی از مخالفت با واردات 

این کالا بوده، لذا مصوبه دولت مغایر قانون است.

بعد از آب و برق نوبت مصرف سوخت ادارات 
دولتی شد

یک مقام مسئول در بخشنامه ای خطاب به تعدادی از سازمان 
ها و ادارات دولتی، با اشاره به ضرورت رعایت الگوی مصرف 
بهینه در حوزه هایی چون بنزین و گازوئیل علاوه بر آب و برق، 
از مدیران مربوط خواسته در انجام مواردی چون خارج کردن 
خودروهای پرمصرف، مستعمل، فرسوده و پر هزینه از ناوگان 
دولتی، استفاده حداکثری از سوخت CNG به جای بنزین در 
خودروهای دوگانه سوز و بهینه سازی ماموریت های درون 

شهری و استانی، دقت لازم را مبذول دارند.

...خبر
وکیل پرونده: حرف های مولاوردی درباره 

دانشجویان بازداشتی نگران کننده است 

وکیل دانشجویان بازداشتی دی ماه گفت: من دیدم که 
خانم مولاوردی گفته اند دولت پیگیری هایی انجام داده 
و ما در مرحله تجدیدنظر، نتیجه این پیگیری ها را خواهیم 
دید و این حرف یک مقدار نگران کننده تر است. فرض کنید 
این پیگیری ها در مرحله تجدیدنظر هم هیچ نتیجه ای 
ندهد و این یعنی ما همه مراحل را به امید پیگیری از دست 
می دهیم و آن گاه با یک حکم قطعی روبه رو خواهیم بود و 

آن موقع چه کار می شود کرد؟ 
ــاره پرونده های  امیر رئیسیان در گفت وگو با ایلنا، درب
قضایی دانشجویان تصریح کرد: دولت نمی تواند بگوید 
که ما پیگیری کردیم ولی در مرحله بدوی امیدی نداریم 
و پیگیری ها در مرحله تجدیدنظر قرار است نتیجه بدهد و 
این یعنی ما همه احتمالات و شانس ها را برای نهایت پرونده 
بگذاریم. حال شاید نتیجه نداد، آن گاه ما با یک حکم قطعی 

که هیچ کاری نمی توان کرد طرف هستیم.
 وی گفت: وزارت علوم مدعی است که پیگیری کرده و 
با دانشجویان یا نمایندگان تشکل های دانشجویی هم 
جلساتی را داشته اند اما این که در قوه قضاییه پیگیری 
کرده و مذاکرات و جلساتی داشته یا نداشته اند چیزی 
است که به خود موکلان یا به بنده مستندی ارائه نشده 
ــت. وی افـــزود: مقامات قضایی می گویند وزارت  اس
علوم پیگیری و به آن هــا اعــلام نکرده است یا فهرست 
دانشجویان را خواسته اند و وزارت علوم به آن ها نداده 
است. اما با توجه به سامانه خدمات الکترونیک قضایی 
که همه انواع پرونده ها را با تفکیک سن ، جنس ، شغل 
، تحصیلات ، دیــن ، وضعیت تاهل و ... ثبت و ضبط 
می کند، دسترسی به این اطلاعات آماری مستلزم گرفتن 
گزارشی از این سامانه است که کمتر از یک دقیقه زمان 

خواهد برد.

...درحاشیه

...احزاب
پورمختار: امیدوارم تغییرات جامعه 

روحانیت به جامعه مدرسین هم برسد 

محمد علی پورمختار نماینده اصولگرای مجلس دهم با 
بیان این که جامعه روحانیت از  لاکی که برای خود ایجاد 
کرده بود که شاید دلیلش اشتغالات یا شرایط سنی بود 
خارج شده است، گفت: جامعه مدرسین محدود به قم شده 
است و اثرگذاری کمتری دارد و امیدوارم تغییرات جامعه 

روحانیت به مدرسین هم  برسد. 
 پور مختار که با خبرآنلاین گفت وگو می کرد، افزود: جامعه 
روحانیت تنها تغییری که ایجاد کرد این بود که دبیر کل 
را تغییر داد و یک فرد جوان تر و البته فعال تری را در راس 
کار قرار داد. آقای پورمحمدی فرد فعال و جوانی است که 
فرصت کافی برای حضور، سخنرانی و اثرگذاری در مجامع 

را دارد و به نظرم این تغییر رویکرد، تغییر خوبی بود.
این نماینده مجلس درباره جامعه مدرسین تصریح کرد: ما 
امروز به حضور بیشتر نیروهای انقلابی چه در بدنه دولت، 

چه در قوه قضاییه و چه در مجلس و ... نیاز داریم. 
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...چهره ها و گفته ها
اسلامی  انجمن  دبیرکل  ــرزاده  ــغ اص ابراهیم 
مهندسان ایران با اشاره به این که اصلاح طلبان 
هم اکنون در شرایط برزخی به سر می برند، گفت: 
اگر اصلاح طلبان دچار گفتار درمانی شوند یا حرف 

هایی بزنند که باعث بی اعتمادی 
بیشتر مردم بشود، مردم به خود 
جریان اصــلاحــات بی اعتماد 

خواهند شد. /ایلنا

سرلشکر حسن فیروزآبادی مشاور عالی فرمانده 
کل قوا در نیروهای مسلح درباره اظهارنظرها مبنی 
بر بستن تنگه هرمز گفت: این اقدامات در محدوده 
حقوق اقتصادی و سیاسی جمهوری اسلامی ایران 
است و شــورای عالی امنیت ملی تصمیم گرفته و  
تصویب آن در اختیار فرمانده معظم کل قوا  بوده و 

در  این  موضوع شخص دیگری حق 
تعیین تکلیف برای ما ندارد. /

باشگاه خبرنگاران

غلامرضا ظریفیان معاون وزیر علوم در دولت 
اصــلاحــات با اشــاره به ایــن که ضــروری اســت که 
منابع مالی و هزینه های احزاب اصلاح طلب و دفتر 
آقای خاتمی و سایر اصلاح طلبان هم شفاف شود، 
گفت: مطمئنم اگر اصلاح طلبان واقعی واقعیت را 

ارائــه کنند تصویر اصلاح طلبان 
که در ذهن جامعه آسیب دیده 

تاحدی ترمیم خواهد شد. /
اعتمادآنلاین

تاجیک:با پدیده اصلاح طلبی بدون 
اصلاح طلب مواجه هستیم 

باید به سراغ ساختن آدم های اصلاح طلب برویم

محمدرضا تاجیک از جمله تئوریسین های جریان 
اصلاح طلبی است که در دوره های مختلف نسخه ها و 
توصیه های دقیقی را به هم جریانی های خود ارائه کرده 
است. او اکنون بر ضرورت اصلاحات درون گفتمانی 
و درون ساختاری تاکید می کند و می گوید ما باید به 
سراغ ساختن آدم هــای اصلاح طلب برویم و تنها در 
این شرایط است که می توان از طرح های پیشنهادی 
به درستی استفاده کرد. محمدرضا تاجیک در گفت 
ــاره به این که یک تفکیک جدی  و گو با ابتکار با اش
میان اصلاح طلبی و اصلاح طلبان داشته باشیم، 
گفت: اگر می خواهیم اصلاح طلبی را معرفی کنیم 
که  بگویند  مرسوم  اصلاح طلبان  از  بسیاری  باید 
اصلاح طلب نیستند. کنش برخی از اصلاح طلبان 
و جریان اصلاحی هزینه های زیادی را برای جریان 
اصیل و تاریخی اصلاح طلبی به همراه داشت. تردیدی 
ندارم که هر راه برون رفتی از شرایط کنونی و هر راه 
تغییری در جامعه امروز و فردای ما فقط می تواند منش 
و روش اصلاح طلبی باشد و بس. این چهره برجسته 
اصلاحات با بیان این نکته که علت این که برخی از 
اصلاح طلبان از جریان اصلاح طلبی استفاده ابزاری 
داشتند قرار  گرفتن آن ها در حوزه قدرت و سیاست 
است، تصریح کرد: اینان جریان اصلاح طلبی را در پای 
اراده قدرت طلبی خود ذبح کردند. شما وقتی در بازی 
قدرت قرار می گیرید محافظه کار خواهید شد چون 
بازی قدرت قواعدی دارد که شما نمی توانید هم در 
این چرخه باشید و هم عقایدی رادیکال داشته باشید. 

نمی توانید درون بازی قدرت، نقاد هم باشید.

اگر نقد را از جریان اصلاح طلبی بگیرید چیزی 	 
برای این جبهه باقی نمی ماند

تاجیک در ادامه افزود: جریان اصلاح طلبی در ماهیت، 
جریانی رادیکال نیست ولی جریانی نقاد است. اگر نقد 
را از جریان اصلاح طلبی بگیرید دیگر چیزی برای این 
جبهه باقی نمی ماند. بنابراین جریان اصلاح طلبی 
باید بتواند قدرت سیاست و اصحاب آن را پیوسته در 
بوته نقد قرار دهد. این نقد به جریان اصلاح طلبی حیات 
می دهد و پیوسته آن را شاداب نگه می دارد. وی با بیان 
این که متاسفانه ما امروز با پدیده ای به نام اصلاح طلبی 
بدون اصلاح طلب مواجه هستیم، گفت: اصلاح طلبی 
مقدم تر از این که یک رفتار سیاسی و سامان سیاسی، 
یک مشی و منش سیاسی باشد، یک خط و منش 
فرهنگی است. معنا و مفهوم این است که آن کسی که 
پرچم اصلاح طلبی را بر دوش می کشد پیشتر باید به 
فرهنگ اصلاح طلبی مزین و مسلح شده باشد. فرهنگ 

اصلاح طلبی باید در او رسوب کرده باشد.

اصلاح طلبی باید اجازه چرخش نخبگان و اندیشه 	 
داشته باشد

تاجیک در ادامه با اشاره به این که مرکزیت با انتخاب و 
چرخش تغییر  کند و ثابت نباشد و به نیروهای با طراوت 
و جوان و افرادی با فکر تازه مجال حضور دهد، درباره 
ایده حجاریان درباره هسته سخت اصلاحات گفت: 
اگر منظور بازگشت به افراد مطرح و بزرگان جریان 
اصلاح طلبی است و باید این هسته مرکزی با آن ها 
و پیرامون آن ها شکل بگیرد با آن مخالفم چرا که ما 
در شرایطی هستیم که به شدت به طراوت گفتمانی 
و طــراوت اندیشه ورزی نیاز داریــم. انطباق جریان 
اصلاح طلبی با شرایط جدید این را می طلبد تا با 
نیروهای جوان همفکری کنیم. باید نیروهای با تجربه 
را پاس داشت ولی اصلاح طلبی باید فرزند زمانه خود 
باشد و باید اجازه چرخش نخبگان و چرخش اندیشه 
و فکر داشته باشد و این امکان ندارد مگر این که در 
ورودی مرکزیت را باز بگذاریم تا نیروهای جوان وارد 

شوند.
در همین زمینه، مصطفی درایــتــی عضو شــورای 
مرکزی حزب اتحاد ملت هم درباره ایده هسته سخت 
اصلاحات گفت: پیشنهادهایی مطرح است تا افرادی 
که سختی های زیادی را متحمل شدند و پایمردی ها 
و هزینه های سنگینی را قبول کردند در هسته سخت 
قرار بگیرند تا در تحولات مختلف کشور، هویت اصلی 
جریان اصلاحات را حفظ کنند و این جریان سیاسی 
دچار انحراف نشود و با همان جوهره کار خویش را 

ادامه دهد.

روایت باهنر از جزئیات جلسه مجمع تشخیص 
درباره سپنتا و نشست هفتگی اصولگرایان 

باهنر: کسانی که می خواهند توان رئیس جمهور را کاهش دهند ضد انقلاب هستند 

گویی  و  گفت  طی  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  عضو 
توضیحاتی دربــاره جلسه رأی گیری در این مجمع برای 
عضویت اقلیت های دینی در شوراها و همچنین جلسات 
هفتگی اصولگرایان برای انسجام میان خود ارائه کرد. به 
گزارش سایت فردا، محمدرضا باهنر که با مثلث گفت و گو 
می کرد ، در پاسخ به سؤالی درباره تصویری که به تازگی از 
جلسه مجمع تشخیص مصلحت نظام با عنوان رأی گیری 
درخصوص عضویت اقلیت های دینی در شوراها منتشر 
شده بود و سخنگوی شــورای نگهبان و مجمع تشخیص 
مصلحت ارتباط آن با رأی گیری درباره این مصوبه را رد کرده 
بودند، گفت: تصویر همین مصوبه است. اما نکته این است 
که همه موافق نبودند. این عضو مجمع تشخیص مصلحت 
نظام در توضیح گفت: اتفاقا در این جلسه خیلی ها به نفع 
نظریه شــورای نگهبان صحبت کردند. آیت ا... مدرسی 
یزدی مفصل در این مورد صحبت کردند، اما آقای جنتی نه 
یک کلمه موافق و نه مخالف صحبت نکردند. این که آقای 
جنتی تمام توانش را به کار بست تا رای آورده نشود درست 
نیست. باهنر تأکید کرد: سخنگوی شورای نگهبان، آقای 
دکتر کدخدایی دفاع کردندکه برخی دوستان دیگر هم در 
مقام موافق و مخالف بحث کردند. این جوری که رسانه ها 
راه انداختند آیت ا...  خیلی عصبانی بودند درست نیست. 
باهنر با بیان این که به جز آیت ا... جنتی افراد دیگری هم 
مخالف این مصوبه بودند، گفت: حدود یک چهارم حضار 
مخالف بودند. حداقل 7یا8 نفر مخالف. دقیقا جایی که 
دوربین قرار گرفته، پشت این دوربین حداقل 7 یا 8 نفر 

مخالف حضور دارند.

جزئیات جلسات هفتگی اصولگرایان برای انسجام	 
رئیس جبهه پیروان خط امام و رهبری در پاسخ به سؤال 
مثلث مبنی بر این که آیا در جلسات آقای رئیسی در تهران 
شرکت می کنید یا خیر؟ گفت: من علاقه مند بودم شرکت 
کنم، اما از نظر زمانی امکان آن مهیا نشده اســت. وی با 
تأیید این که برای حضور در این جلسات دعوت شده است، 
درباره ترکیب اعضای این جلسات تصریح کرد: اطلاع دقیق 
ندارم. این چهره برجسته جریان اصولگرا در ادامه افزود: این 
جلسات تمام نشده و ادامه دارد. من سوال کردم که حول 
ریاست جمهوری است و دوستانی که شرکت می کردند 
گفتند نــه، حــول ریاست جمهوری نیست. باهنر دربــاره 
موضوع این جلسات هم اظهارکرد: گفتند که موضوع این 
جلسات حول منسجم کردن اصولگراهاست. وی در پاسخ 
به این سؤال که آیا جلسات آقای رئیسی هفتگی تشکیل می 
شود؟ گفت: شنیدم هفتگی تشکیل می شود. جلسات حول 
محور کاندیدای ریاست جمهوری نیست. همان انسجام 
اصولگراهاست و من نمی دانم که آن هــا اعضای ثابت یا 
مهمان بوده اند، چون خبر ندارم. من اگر در این جلسات 

شرکت کنم دیگر حرف هایم بر مبنای شنیده ها نیست 
و خــودم می بینم که چه ماجرایی هست. الان شنیده ها 
می گوید اصلا جلسات حول یک کاندیدای ریاست جمهوری 
یا حول یک محور اصولگرایی نیست. یک جلسه ای است 

برای انسجام بخشی اصولگرایان.

به روحانی ایراد نگیریم، از او حمایت کنیم	 
باهنر در پاسخ به سؤال دیگری درباره تغییر مواضع رئیس 
نگویند  از رسانه ها خواهش می کنیم که  جمهور گفت: 
چرا روحانی مواضع اش عوض شده و جور دیگری صحبت 
می کند. به او ایراد نگیریم و از او حمایت کنیم. منظور من 
مخالفت با بیان نقد ها نیست. من می گویم نقد های مشفقانه 
موثر است نه تخریبی. وی تأکید کرد: کسی که تلاش می کند 
توان رئیس جمهور مستقر را از 5۰ به ۲۰ درصد برساند 
خواه اصولگرا باشد، خواه حزب اللهی به نظر من ضدانقلاب 
است. عدم موفقیت دولت، عدم موفقیت نظام است. عدم 

موفقیت قوه قضاییه نیز عدم موفقیت نظام است.

روحانی در کابینه خود خانه تکانی کند	 
این نماینده ادوار مجلس در ادامه افزود: پیام و خواسته و 
خواهش من از آقای روحانی این است که در کابینه خودخانه 
تکانی کند. باهنر در عین حال تصریح کرد: این که شما فکر 
کنید آقای احمدی نژاد هر روز مدیر عوض می کرد، کار خوبی 
می کرد؟ خیر، او متزلزل ترین دولت ها را داشت. سه رئیس 
کل بانک مرکزی عوض کرد که نفعی برای کشور نداشت. 
در دنیا آن جایی که سیستم و سازمان و تجربه دارند ۲5 سال 

رئیس کل بانک مرکزی شان را عوض نمی کنند.

نــوه امــام راحل گفت: مراقب باشیم به اســم دینداری 
استقلال و آزادی را نشکنیم و به اسم آزادی نیز دینداری 
ــزارش ایرنا، حجت الاسلام  را خدشه دار نکنیم. به گ
والمسلمین سید حسن خمینی در دیدار جمعی از فعالان 
ــاره به ایــن مطلب اظهارکرد: اگر  فضای مجازی با اش
بــرای امــام جایگاهی با عظمت می سازیم و یاد ایشان 
را گرامی می داریــم برای بر زمین نیفتادن یک پرچم و 
نماد است، زیرا امام نقطه تلاقی آرمان های ملت ایران 
یعنی استقلال، آزادی و دیــنــداری است. سید حسن 
خمینی با اشــاره به  نسبی بــودن واقعیت گفت: امروز 
وظیفه داریم واقعیت را به طور کامل بگوییم و جز واقعیت 
 نگوییم، اما طی کردن این مسیر نیازمند صبوری است.

ــاد بــزرگــان" را نــیــاز مهم هــر ملت ذکــر کــرد و  وی  "یـ
گفت:  در طــول تاریخ، کسانی حرکت هــای استقلال 
خواهانه کردند اما آزادی را سرکوب کردند، گروهی 
دیگر آزادی خــواه بودند اما به سوی استعمار حرکت 
کردند و گروهی هم به سمت دین به عنوان نیاز معنوی 
بشر رفتند اما نفهمیدند که دین نباید سرکوبگر باشد؛ 

بدترین  حتی  کــه  ــا  اروپـ در  انگیزیسیون  دوره  مانند 
ــادی دارد.  دوران اســلام با آن دوره تاریخی فاصله زی
ــلاش بــرخــی  ــ ــه ت ــا اشـــــاره بـ ــن خــمــیــنــی بـ ــس ــد ح ــی س
ــاره کــرد  ــ ــام اشـ ــ ــره ام ــه ــرای تــخــریــب چ ــ ــات ب ــان ــری ج
ــدف مـــی گــیــرنــد  ــ ــام را ه ــ ــه امـ ــروهـــی کـ و گــفــت: گـ
ــدام نــقــطــه را هـــدف گــرفــتــه انـــد. ــ  مـــی دانـــنـــد کـــه ک
وی با اشــاره  به "امید و صبوری نتیجه بخش" که به 

گفته وی در طول عمر سیاسی مرحوم آیت ا... هاشمی 
رفسنجانی دیده می شد گفت: امروز اگر از ضرورت وجود 
»امید« سخن گفته می شــود، باید توجه کرد که »امید 
بخشی« به معنای سفید دیدن همه امور نیست، بلکه اتفاقا 
چنین نگاهی گم کردن مسیر است. رویکرد صحیح آن 
است که لغزش ها و بدی ها را جبران کرده و خوبی هایی 

که داریم نیز تقویت شود.
وی با اشاره به ادبیات جاری نقد در جامعه و فضای مجازی 
افزود: ممکن است کسی که معایب را می گوید با زبان 
خوبی نگوید، اما ما به عنوان مخاطب نباید گرفتار حب 
و بغض شویم بلکه اصل حرف آن را دریابیم. اگر مخالف، 
خطا گفت به دل نگیریم امــا اگــر سخن درســت گفت، 
نظر او را بپذیریم؛ زیرا دلیلی ندارد خود را از معایب مبرا 
 بدانیم و در صورت وجود مشکل، باید آن را حل کنیم. 

سید حسن خمینی با بیان این که اجازه ندهیم فضای 
جنگ روانی اولویت های فکری ما را تعریف کند، تصریح 
کرد: سخن ها را بشنویم، اگر جایی تقصیر داریم، قبول 
 کنیم و اگر هم مشکلی تقصیر ما نیست آن را نپذیریم.

وی با تأکید بر افتخار به تاریخ گذشته، گفت: این تفاخر 
به معنای درست بودن همه امور واقع شده در گذشته 
ــرادات دلیل نمی شــود که به نیت و  نیست؛ امــا آن ایـ
 خوبی ها و دستاوردهای گذشتگان مان افتخار نکنیم. 
سید حسن خمینی گفت: به واقعیت های فضای موجود 
ــم و به وضــع موجود باید منتقد باشیم  حتما نقد داری
وگرنه فرو می افتیم؛ اگر به نقطه ای رسیدید که فکر 
ــول است.  ــروع اف ــت، ایــن ش کردید همه چیز خــوب اس
 اما به امید نیز نیازمندیم، زیرا بدون امید می شکنیم.
وی  با بیان این که "امید" را باید خودمان ایجاد کنیم و نمی 
توان انتظار داشت دیگران آن را فراهم کنند، گفت: اوج 
یأس یک ملت نگاه به بیرون است؛ اگر چنین نگاهی وجود 
داشت حتما افراد طماعی در جهان پیدا خواهند شد که از 

این فرصت استفاده کنند.

سید حسن خمینی: نباید به اسم دینداری، آزادی و به اسم آزادی، دینداری را خدشه دار کرد


